



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ

လါဒံၣ်စဲဘၢၣ်-၂ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြုၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 20-276-11

တီအူကီၢ်ရၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ- တၢ်မၤသံ ဖဲ ဒိၣ်ဖးခိၣ် ကီၢ်ဆၣ်, လါယူၤလံ ၂၀၂၁

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ဒိၣ်ဖးခိၣ် (သုၣ်တီၣ်က့ၢ်) ကီၢ်ဆၣ်, တီအူ (တောၣ်ငူ) ကီၢ်ရၣ်, ဖဲလါ ယူၤလံ ၂၀၂၁ နံၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယူၤလံ ၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်အနံၤန့ၣ် ပုၤသဝီဖိ ခံၤ ထီၣ်ဒုးဒူဖိသဝီဖိ လၢအမ့ၢ်ဝဲ စီၤခ--- ဒီး အဟံၣ်ဖိယီဖိ ဖဲ က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလု ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ် အပူၤ မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲ စီၤခ--- လၢအမ့ၢ်ဝဲဒုၣ် ပယီၤအတၢ်မဲာ်ချံ မ့တမ့ၢ် အဆၢတၢ်ကစီၣ်ဆူ ပယီၤသုး ဒီး ပၤကီၢ် အအိၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. စီၤခ--- ဒီး အမၤဘၣ်တၢ်မၤသံအီၤ ဒီး မ့မ့ၢ်အဖိခါ ဒီး အလံၤမုၢ်တခီ ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးဝဲ နးနးကျဲၤကျဲၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဝဲအလီၢ်ခံ ကညီဒီကလုာ်စၢဖိကရၢ (ခ့ၣ်အဲၣ်ယူ) ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟဲဖိဝဲ ပုၤသဝီဖိ ခံၤလၢ မၤသံကမၣ်ဘၣ်ပုၤကညီ တသီယီဖဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးအနံၤန့ၣ်လီၤ. သန့က့ တၢ်သမံသမိး တၢ်ဂ့ၢ် တခါအံၤ တဝံၤဝဲဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤသံ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါယူၤလံ ၉ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလု ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢ လံာ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါဖဲပတုဘၣ် ၂၀၂၁ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တၢ် ဖဲ တီအူကီၢ်ရၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်ကွဲးဂ့ၢ်ပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒုၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	စီၤ က--- (သံ)	နီၢ် ဂ--- (သံ)	စီၤ ဃ--- (မူ)	နီၢ် င--- (မူ)
သးနံၣ်	၅၅	၅၀	၃၀	၇
မုၢ်/ ခွါ	ပိၣ်ခွါ	ပိၣ်မုၢ်	ပိၣ်ခွါ	ပိၣ်မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ	ကညီ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်	အိၣ်	အိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး	တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး	တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး	တၢ်ဒီးသန့ၤ
တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ	ပှၤခရံၣ်ဖိ	ပှၤခရံၣ်ဖိ	ပှၤခရံၣ်ဖိ	ပှၤခရံၣ်ဖိ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလုာ် ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်	က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလုာ် ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်	က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလုာ် ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်	က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလုာ် ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်

ပှၤလၢအမၤအၢပယွဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	အိၣ်ဆိးဒူသဝီ
စီၤ စ---	လီၢ်ကဝီၤ ပှၤမၤပနံၣ်တၢ်ကၤ	က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလုာ် ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်
စီၤ စ---အသကိး	တသ့ၣ်ညါ	ဘိၣ်ဒဲးကိး ကဝီၤဒ့, သၣ်တီၤက့ၣ်ဝုၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရှဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

စီၤ စ--- , နီၢ် င--- အဖံ [စီၤ ဃ--- အမံၤပှၤပိၣ်မုၢ်], လၢအမ့ၢ်ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယီဖိအကျိၤတဂၤ ဆဲးကျိး KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ လၢလီၤတဲစိ ဒီး တဲဘၣ်ဝဲဘၣ်သးတၢ်ကဲထီၣ်အသးတခါအံၤအဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. ဝံၤ အလီၢ်ခံ ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး သံကွၢ်သံဒီးအီၤန့ၢ်လီၤ. တကးဒဲးဘၣ် ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး စီၤ ဃ---, လၢပှၤခးဘၣ်အီၤတဂၤ, ဖဲဟဲက့ၤလီၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးအီၤဘၣ်သးဒီး တၢ်ကဲထီၣ်သး အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ ကတိၤတၢ်ဒီး နီၢ် ဆ---, စီၤ ခ--- အဖိမုၢ် ဒီး ပှၤလၢအထံၣ်ထွဲတၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ လီၤတဲစိစ့ၢ်ကိးန့ၢ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်တခါန့ၢ်ဟဲခိဖျါလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် ခံၣ်အအိၣ်ဒီး တၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ် ခံၣ်တခါန့ၢ်ဟဲခိဖျါလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအအိၣ်န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ် တၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ် သၢတခါတခါတခါဟဲခိဖျါလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံၣ် အဟံၣ်ဖိဃီဖိအအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ်န့ၢ် ဟံၣ်မုၢ်ဖိတၢ်န့ၢ် အအိၣ်ခူသ့ၣ်ဖဲဟံၣ်ပူၤ ဒီး အုၣ်အသးလၢ တၢ်ကဲထီၣ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်အမ့ၢ်အတီၤ အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.

စီၤ ၁--- (၅၅ နံၣ်), အမါ နီၢ် ၈--- (၅၀ နံၣ်), အဖိခွါ စီၤ ဃ--- (၃၀ နံၣ်), အဖိမုၢ် နီၢ် ဆ--- (၁၅ မ့တမ့ၢ် ၁၆ နံၣ်), ဒီး အလံၤမုၢ် နီၢ် င--- (၇ နံၣ်) အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်သကိးဟံၣ်တဖျါဃီဖဲ ရီၤဘၢၣ်ကျိး အဘူးဒီး က--- သဝီ, စံၣ်ပုၣ်ကလု ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရၢၣ် အပူၤ န့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် မၤတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးအတၢ်မၤလၢ အတၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမ့အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အိးထီၣ်စ့ၢ်ကိး ကျးဖိဆံးလၢအဟံၣ်ပူၤဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဟဲန့ၢ်ကျဲၣ်အဂၤတဘိအ သိး န့ၢ်လီၤ.

ဒ်သိး နီၢ် ဆ---, စီၤ ၁--- အဖိမုၢ် လၢ အအိၣ်ခူသ့ၣ်ဖဲဟံၣ်ပူၤ အတၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဘၣ်ဃးတၢ်ကဲထီၣ်အသး အသိး ဖဲလၢယူၤလဲၣ် ၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်, ဟါခီ ၂:၀၀ နံၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်, စီၤ စ--- (အိၣ်ဆိးဖဲ က--- သဝီ), ဟဲလၢအဝဲသ့ၣ်အကျး ဒီး သံကွၢ် စီၤ ၁---, နဖါတံၢ် အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒါ. အမၤမတၢ်လဲၣ်. ဖဲအတဲတၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, အခးဝဲ စီၤ ၁--- အသးနါပုၤဒီးအကျိ [က. ၂၂ ကျိထီပျီၣ် အထီ လၢအမ့ၢ် စီၤ စ--- အတၢ်, အသ့ဝဲလၢ ဟးခးအိၣ်တၢ်အဂီၢ်, ဒ်သိး စီၤ ဃ---, အမ့ၢ်ပုၤလၢ အတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂၤတၢ် လၢတၢ်ကဲထီၣ်အသးတဘျီအံၤ] န့ၢ်လီၤ. အဝဲခးဝဲဝံၤဒီး စီၤ ၁--- သံဝဲတဘျီဃီဖဲန့ၢ်လီၤ. အဝဲ [စီၤ စ--- မၤသံ စီၤ ၁--- ခိဖျါလၢ အဆိကမိၣ်ဝဲလၢ စီၤ ၁--- မ့ၢ်ဝဲ ပုၤဆုၢ်တၢ်ကစီၣ်] ဒီး အဝဲ ဟံၣ်တၢ်ကမၢ်ဝဲလၢ စီၤ ၁-- - ဆုၢ်တၢ်ကစီၣ်ဆူ ပယီၤသုးမိၤစီၤရီၤပဒိၣ် (SAC) ပၤကီၢ် ဒီး ပယီၤသုး အအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ပတထံၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်အုၣ်သးလၢအလီၤတံၢ်လီၤဆဲး မ့တမ့ၢ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ လၢ အကဆိၣ်ထွဲဝဲဒၣ် တၢ်ဟံၣ်တၢ်ကမၢ်အံၤန့ၢ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. ဒ် KHRG ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲအသိး, စီၤ စ--- နံၣ်ဝဲ, မ့ၢ်လၢ စီၤ ၁--- အိးထီၣ်ကျး ဒီး ထံၣ်လိာ်သးဒီး ပုၤပူၤတၢ်ဖိအါဂၤ, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် အဝဲကတဲဘၣ်ဝဲ တၢ်ကစီၣ် လၢ ပၤကီၢ်ပုၤဟဲပုၤတၢ်ဖိ တနီၤအအိၣ်န့ၢ်လီၤ. သန့က့, တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဖိခိၣ် တၢ်အုၣ်သးလီၤတံၢ်လီၤဆဲး တအိၣ်ဘၣ်အယိန့ၢ်လီၤ. စီၤ စ--- ဟဲဒီး အသကိးလၢ ကမၤသံ စီၤ ၁---, ဘၣ်ဆၢ အသကိးန့ၢ် အိၣ်ခူသ့ၣ် ဝဲတၢ်လီၢ်တပူၤလၢ အဘူးဒီးဟံၣ်ဖဲ [စီၤ စ--- မၤသံ စီၤ ၁---] န့ၢ်လီၤ.

စီၤ ဃ---, လၢအမ့ၢ် စီၤ ၁--- အဖိခွါ, လၢအမၤတၢ်ဘူးဒီး အဝဲ ရီၤဘၢၣ်ကျိး, စံးဝဲ ဖဲန့ၢ်အဆၢကတီၢ် [ဖဲအဝဲန့ၢ်ဟူဝဲပုၤခးကျိသီထီၣ်န့ၢ်], အဟဲက့လၢ ရီၤဘၢၣ်ကျိး ဆူအဟံၣ် ဒီး အထံၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်အသးဒီး အပါန့ၢ်လီၤ. စီၤ

ဃ--- လဲၤဆူ စီၤ စ--- ဒီး ကနိလိာ်အသးဒီး ဖဲအဝဲသ့ၣ်ကနိလိာ်အသးအခါ, နီၢ် ဂ---, စီၤ ခ--- အမါ, ကုၣ်ကျဲးစား ကိးပုၤသဝီဖဲအဂၤ ဒီး အဘူးအတံၢ်တဖၣ် လၢသဝီအပူၤ လၢလီၤတဲစိံ ဒ်သိးကယုတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤ စ--- တံးန့ၢ် ဝဲ ကျိ ၂၂ ကျိထီပျီၣ် ဒီး ခး စီၤ ဃ--- အဟၢဖၢန့ၣ်လီၤ. စီၤ ဃ--- လီၤယံၤဖဲဟီၣ်ခိၣ် ဒီး ဟူးတန့ၢ်လၢၤဘၣ်, မ့ၢ်လၢ အဘၣ်ဒီးနးနးကလဲာ်အယိ န့ၣ်လီၤ. ဖဲအလီၤယံၤအခါ, အဟံၣ်မၤအသးဒ်သိး အသံလံန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အခါ, စီၤ စ--- တဲအဝဲ သ့ၣ် “လဲၤ ဒီး သံ”. ဝံၤအလီၤခံ, စီၤ စ--- က့ၤလၢအသကိးအိၣ် [ပုၤလၢ အအိၣ်ခူသ့ၣ်ဖဲတၢ်ချါ] ဒီး တဲအသကိး “ယမၤသံအဝဲသ့ၣ်လံ, ခဲအံၤ နကဘၣ်မၤသံက့ၤ အဟံၣ်ဖဲယိဖဲအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ”. အသကိးလဲၤလၢ ဟံၣ်ဒီး သံကွၢ် စီၤ ခ--- အမါ, နီၢ် ဂ--- “မုၢ်ဂံၢ် ယဘၣ်မၤစၢၤန့ၣ်လဲာ်” ဖဲအသံကွၢ်တၢ်ဝံၤအလီၤခံ, အဝဲ ဆဲးအသးနီၤပုၤဒီး ဒီ ဒ်သိးကမၤ သံအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်အဆၢကတီၢ်, နီၢ် င---, လၢအမ့ၢ်စီၤ ဃ--- အဖိမုၢ် [ပုၤတဂၤလၢ အအိၣ်ဖဲဟံၣ်ပူၤ ဖဲတၢ်ကဲထိန်သး အဆၢကတီၢ်], လဲၤဆူ အပါလီၤယံၤ အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤ စ--- အသကိး ထံာ်အဝဲ ဒီး ဆဲးအသးနီၤပုၤ တဘျီယီ ဒီး ဒိၣ် အစုမုၢ်လၢစုစုတခီန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဒီးနးနးကျဲၤကျဲၤ ဘၣ်ဆၣ် အတသံဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤဒီး, အဟးထီၣ်လၢ ဟံၣ်ပူၤ န့ၣ်လီၤ.

ဖဲအဝဲ [စီၤ စ--- အသကိး] က့ၤဝံၤအလီၤခံ တစိာ်ဖိန့ၣ်, စီၤ ဃ--- အဘူးအတံၢ် လၢသဝီပူၤဟဲတုၤဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ငါန့ၢ်သိလ့ၣ် ဒီး ဆုၤ နီၢ် င--- ဒီး အဟံၣ် စီၤ ဃ--- ဆူ သ့ၣ်တီၣ်က့ၢ် တၢ်ဆါဟံၣ် ဒ်သိးကဒီးန့ၢ်တၢ်ကူစါယါဘျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သ့ၣ်တီၣ်က့ၢ် တၢ်ဆါဟံၣ် ကူစါယါဘျါအဝဲသ့ၣ် တလၢတပွဲၤဘၣ် [ဒီဖျိလၢ အဝဲသ့ၣ် ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးနးနးအယိ], ဒီး သၢ သီ မ့တမ့ၢ် လွံၢ် သီ ဝံၤအလီၤခံ ဘၣ်တၢ်ဆုၤ အဝဲသ့ၣ်ဆူ န့ၤပွဲၤတီၤ [လီၢ်မဲ ၁၀၀၀] တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ် လၢ န့ၤပွဲၤတီၤတၢ်ဆါဟံၣ် တလၢဝံၤအလီၤခံ, ကသံၣ်သရၣ်တဲ အဝဲသ့ၣ်လၢ ကက့ၤလၢ ဟံၣ်ဒီး အိၣ်ဘျဲး ဒီဖျိလၢ အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ယံာ်ယံာ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်တန့ၢ်ဘၣ် လၢ ခိရိန့ၢ် ၁၉ တၢ်ဆါတၢ်အိၣ်သး အယိန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်က့ၤလီၢ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ် ဒီး က့ၤဆူအဟံၣ်, ဘၣ်ဆၣ် အဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးအပူၤလီၢ်တဖၣ် တဘျါဂ့ၤဂ့ၤ ဒီးဘၣ်. ကသံၣ်သရၣ်လၢ အကူစါယါဘျါအဝဲသ့ၣ်လၢ န့ၤပွဲၤတီၤ ဟ့ၣ်ကူၣ်အီၤလၢ ကဟဲက့ၤကူစါယါဘျါအသး တလါတ ဘျီန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ လၢယူၤလံ ၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် မုၢ်န့ၢ်နီၣ် ကညီဒီကလုာ်စါဖျိကရၢ (ခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ်) ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ် လဲၤဖီဝဲ စီၤ စ--- ဒီး အသကိး ဒီး ဟဲက့ၤကိးအဝဲသ့ၣ်လၢ ခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ် ကီၢ်ရၣ်အရူးန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် [စီၤ ဃ---] စံးဝဲ, ခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ် လီၢ်ကဝီၤ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ သ့ၣ်တဖၣ် တဆၢတံာ် တၢ်ကမၣ် လၢ ပုၤမၤကမၣ်တၢ်ဖိ အဂီၢ်ဒီးဘၣ်မ့ၢ်လၢ လီၢ်ကဝီၤ ခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ် ပၤကီၢ် သ့ၣ်တဖၣ် ဃုထံာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်တဝံၤဒီးဘၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လၢအိးကထီဘၣ် ၅ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် KHRG ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲအသိး, တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါသမံသမိး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒီး တၢ်ဟံးန့ၢ်သဲးစးဂ့ၢ်ဝီန့ၣ် ကယံာ်ဒိၣ်န့ၢ်ဒီး အလီၢ် ဒီဖျိလၢ ခိရိန့ၢ် ၁၉ တၢ်ဆါ အယိန့ၣ်လီၤ.

(၄)တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

<p>မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဒါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.</p>
<p>ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်, စီၤ ဃ---, ဒီး ပုၤအဂၤခံၣ်, မုၢ်ဂၢ် စ--- ဒီး နီၢ် ဆ---, ဟ့ၣ်အခွဲးလၢ KHRG ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.</p>

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျါကိာ်
 ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
 အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
 KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
 လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမုၢ်တဖၣ်အကလုာ်,
 အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီၣ် ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
 ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.